

# 广西师范大学国际硕士、博士研究生专项奖学金招生简章 Guangxi Normal University

Scholarship for International Master and Ph.D Students





### 奖学金标准 Scholarship Coverage

1. 免交学费、住宿费。

Tuition fee and on-campus accommodation.

2. 每月提供研究津贴(博士3500元 人民币,硕士2000元人民币),学习期限 内,按照每年10个月发放。

Research Stipend: Ph.D students, 3,500RMB/Month; Master students, 2,000RMB/Month. The stipend is provided for 10 months per year.





3. 超出正常学习期限的, 所有费用自理。

If the study period exceeds the scholarship duration, the expenses for the exceeding period shall be borne by the student.

# 报名截止日期 Application Deadline •

2024年6月30日 June 30, 2024



# 招生专业 Targeted Program

培养学院 Schools	专业名称 Programs	培养层次 Degree Level	研究方向 Research Orientation	授课语言 Language of Instruction
马克思主义学院 School of Marxism	马克思主义 理论 Marxism Theory	硕士 Master	哲学、马克思主义 Philosophy, Marxism Theory	中文 Chinese
		博士 Ph.D	马克思主义 Marxism Theory	
文学院 / 新闻与 传播学院 School of Chinese Language and Literature/School of Journalism and Communication	中国语 言文学 Chinese Language and Literature	硕士 Master	语言学与应用语言学、汉语言文字学、民间文学与民族文化 Linguistics and Applied Linguistics, Chinese Linguistics and Philology, Folk Literature and National Culture	中文 Chinese
		博士 Ph.D	汉语言文字学、中国现当代文学、少数民族语言文学、中国古代文学 Chinese Linguistics and Philology, Modern and Contemporary Chinese Literature, Chinese Ethnic Language and Literature, Ancient Chinese Literature	
化学与药学学院 School of Chemistry and Pharmacy	化学 Chemistry	硕士	无机化学、化学生物学	中文或者英文 Chinese or English
		Master 博士 Ph.D	Inorganic Chemistry, Chemical Biology  无机化学、物理化学 Inorganic Chemistry, Physical Chemistry	
计算机科学与工程学院 School of Computer Science and Engineering/ School of Software	软件工程 Software Engineering	硕士 Master	软件开发理论与技术、大数据挖掘和机器学习、可信软件与分布式系统安全、物联网技术及应用、图像处理与信息识别技术 Software Development Theory and Technology, Big Data Mining and Machine Learning, Trusted Software and Distributed System Security, Technology and Application of Internet of Things, Image Processing and Information Recognition Technology	中文或者英文 Chinese or English
		博士 Ph.D	数据与软件工程技术、软件服务与可信保障技术、软件工程理论与方法、领域软件工程Data and Software Engineering Technology, Software Service and Trustworthy Assurance Technology, Software Engineering Theory and Method, Domain Software Engineering	
	计算机科学 与技术 Computer Science and Technology	硕士 Master	机器学习、数据挖掘及大数据处理、可信计算与信息安全、图像处理与信息隐藏计算机基础理论、智能信息处理、计算机视觉研究 Machine learning, Data mining and Big Data Processing, Trusted Computing and Information Security, Image Processing and Information Hiding Computer Basic Theory, Intelligent Information Processing, Computer Vision Research	
物理科学与技术 学院 School of Physical Science and Technology	物理学 Physics	硕士 Master	理论物理、粒子物理与原子核物理、计算物理、凝聚态物理、 光学、物理教育 Theoretical Physics, Particle Physics and Nuclear Physics, Computational Physics, Condensed Matter Physics, Optics, Physics Education	中文 Chinese

培养学院 Schools	专业名称 Programs	培养层次 Degree Level	研究方向 Research Orientation	授课语言 Language of Instruction
教育学部 School of Education	教育学 Educational Studies	硕士 Master	教育学原理、课程与教学论、比较教育学、学前教育学、高等教育学、成人教育学、职业技术教育学、教育技术学、特殊教育学、教育法学、教师教育、民族教育、少年儿童组织与思想意识教育 Principles of Education, Curriculum and Pedagogics, Studies of Comparative Education, Early Childhood Education, Pedagogy of Higher Education, Studies of Adult Education, Vocational and Technical Education, Science of Special Education, Educational Law, Teacher Education, Ethnic Education, Organization and Ideological Education for Children and Adolescents	中文 Chinese
		博士 Ph.D	教育学原理、民族文化与教育、课程与教学论、学前教育学、高等教育学 Principles of Education, Ethnic Culture and Education, Curriculum and Pedagogics, Early Childhood Education, Higher Education	
历史文化与旅游 学院 School of History, Culture and Tourism	世界史 World History	硕士 Master	越南历史文化、中越关系 History and Culture of Vietnam, Sino-Vietnamese Relations	中文 Chinese
		博士 Ph.D	越南历史文化、中越关系 History and Culture of Vietnam, Sino-Vietnamese Relations	
体育与健康学院 School of Physical Education and Health	体育学 Science of Physical Education	硕士 Master	体育硕士(不区分研究方向) Master of Physical Education (regardless of research direction)	Chinese
		博士 Ph.D	体育人文社会学、运动人体科学、体育教育训练学、民族传统体育学 Sports Humanities and Sociology, Exercise Human Science, Physical Education and Sports Coaching, Traditional Ethnic Sports	

#### 资助年限 Scholarship Duration ●

硕士研究生3年 Master: 3 years 博士研究生3—4年 Ph.D: 3-4 years

## 申请条件 Eligibility ●

1. 申请人为非中国籍公民。

Non-Chinese citizens with valid passports.

2. 申请来华攻读硕士学位者,须具有学士学位,年龄不超过35周岁;申请来华攻读博士学位者,须具有硕士学位,年龄不超过40周岁(按入学当年8月31日计算)。

Applicants for Master's degree must have a Bachelor's degree and be under the age of 35; Applicants for Doctoral degree must have a Master's degree and be under the age of 40; (calculated on August 31 of the year of enrollment).

3. 申请人须有两名与报考学科相关的教授或副教授推荐。

Applicants must be recommended by two professors or associate professors whose researches are relevant to the program to be applied for.

4. 申请人身体健康、无违法或犯罪记录。

Applicants should be in good health and have no illegal or criminal record.

5. 申请中文授课的专业,申请人汉语水平考试(HSK)成绩需达5级180分以上;申请英文授课的专业,申请人英语须达到雅思6分或同等水平。

For majors taught in Chinese, applicants must achieve a score of 180 or above on the Chinese Proficiency Test(HSK) Level 5; For majors taught in English, applicants must achieve a score of IELTS 6.0 or equivalent.

#### 申请材料及办法 Application Materials

1. 广西师范大学国际硕士、博士研究生奖学金申请表;

Guangxi Normal University International Master and Ph.D Scholarship Application Form;

2. 护照复印件及电子版扫描件(有效期一年以上);

Photocopy and scanned electronic copy of passport valid for more than one year;

3. 本科 / 硕士学历证明和本科 / 硕士学习成绩单 (中、英文以外的其它外语文本,需提交公证机构公证成中文或英文的文本,可到中国驻当地大使馆的公证机构公证);

Both Certificate and Transcript of Undergraduate/Master degree (texts in foreign languages other than Chinese and English must be submitted to a notary agency for notarization into Chinese or English text, and can be notarized by the notary agency of the Chinese embassy in the local area);

4. 两名与报考学科相关的教授或副教授的推荐信,用中文或英文书写(必须为正式信笺形式,并附上推荐者的联系方式);

Recommendation letters issued by two professors or associate professors whose researches are relevant to the program being applied for, written in either Chinese or English. (The letters must be in formal letterhead format, with the recommender's contact information attached);

5. 汉语水平考试(HSK)或雅思考试证书复印件;

Photocopy of Chinese Proficiency Test (HSK) certificate or IELTS Certificate;

6. 研究计划(不少于800字,用中文或者英文书写);

Research Proposal (no less than 800 words, written in either Chinese or English);

7. 有效的《外国人体格检查表》复印件(申请人须严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。 若有缺项、未贴本人照片或照片上未盖体检医院骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效);

A valid copy of the "Physical Examination Form for Foreigners" (applicants must undergo the examination in strict accordance with the items required in the "Physical Examination Form for Foreigners" . The "Physical Examination Form for Foreigners" is invalid if there are missing items, no photo of the person attached or no hospital seal on the photo, and no doctor and hospital signature and seal);

8. 证件照(以护照号命名)。

Identification photo (named by passport number).

以上资料,请扫描后发到电子邮箱 admissn@gxmu.edu.cn,无需提交纸质版。邮件标题应为"2024年硕博奖学金申请材料+申请人姓名",如不按要求发送,邮件将被拒收。

All application documents above are required to be emailed to admissn@gxnu.edu.cn in the form of PDF, and it is not necessary to submit the paper copies. Please title the email with "Application materials for 2024 Master's and Ph.D Scholarship + Applicant's name", and it'll be rejected if not sent as requested.

#### 联系方式 Contact Details ●

联系人:张老师、刘老师

电子邮箱: admissn@gxnu.edu.cn

电 话: +86-773-5821163

传 真: +86-773-5850305

Contact: Mr. Zhang/Ms.Liu E-mail: admissn@gxnu.edu.cn

Tel: +86-773-5821163

Fax: +86-773-5850305